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VRAGEN van de PvdA van mevrouw E. van Lente en de heer R. van der Schaaf 

betreffende zorgen over Groningse kinderen. 

(Binnengekomen: 25 mei 2012.) 

 

Vorige week verscheen de eerste Kinderrechtenmonitor van de Kinderombudsman.
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De Kinderombudsman heeft grote zorgen over een half miljoen kinderen in 

Nederland. Bijvoorbeeld omdat ze te maken hebben met kindermishandeling of 

armoede. In gemiddeld elke schoolklas zit een kind dat mishandeld wordt. 1 op de 10 

kinderen groeit op in armoede. 4 op de 5 aanvragen van kinderen om zich te 

herenigen met hun ouders in Nederland wordt afgewezen. 1 op de 4 scholen voor 

speciaal onderwijs scoort (zeer) zwak. 16- en 17-jarigen worden in Nederland onder 

het volwassen strafrecht berecht.  

 

Afgelopen zaterdag stond in het Dagblad van het Noorden een artikel over normaal 

begaafde kinderen die opgroeien in een gezin met zwakbegaafde ouders en zusjes en 

broertjes. Geschat wordt dat het in de Provincie Groningen gaat om 512 kinderen. Dit 

is gebleken uit een vooronderzoek van Stichting Novo dat nu wordt voortgezet in een 

onderzoek van de RuG en de Hogeschool Leeuwarden. Een hoofddocent 

orthopedagogiek gaf aan geschrokken te zijn van de uitkomsten van het 

vooronderzoek. Deze kinderen groeien op in een gezin waar hun ontwikkeling vaak 

niet gestimuleerd wordt en waar weinig warmte en aandacht is: ‘een jeugd zonder 

wegwijzers’.  

 

Het aantal huishoudens in Nederland met een inkomen tot 105% van het sociaal 

minimum is 8,4%. In Groningen is dat 13,1%. Bijna 12% van alle huishoudens  in de 

stad doet een beroep op de gemeente omdat het eigen inkomen onvoldoende is om 

volledig deel te nemen aan de samenleving. We krijgen verder te maken met steeds 

meer werkende armen die steeds vaker een beroep doen op voorzieningen. 

Rijksbezuinigingen treffen veel mensen, maar vooral mensen die geconfronteerd 

worden met stapeling van bezuinigingsmaatregelen. En in veel van deze gezinnen zijn 

kinderen aanwezig.  Landelijk groeit 10% van de kinderen in armoede op. In 

Groningen is dat 14%.  

 

De PvdA-fractie maakt zich op basis van dit alles zorgen om de kinderen in 

Groningen.  De PvdA heeft daarom aan het college de volgende vragen: 

 

1. Hoe kijkt het college aan tegen de conclusies en bevindingen van de 

Kinderombudsman? Welke daarvan ziet het college als het meest relevant 
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voor Groningen en op welke wijze zouden deze vraagstukken aangepakt 

kunnen worden of worden deze vraagstukken al aangepakt? 

2. De Kinderombudsman geeft aan dat er weinig bekend is over gehandicapte 

kinderen. Een eerste onderzoek leidt tot een cijfer van 12% van de ouders die 

aangeeft een kind te hebben met een langdurige ziekte, lichamelijke 

aandoening of beperking. Deze informatie is cruciaal om invulling te geven 

aan de bepalingen van artikel 23 van het kinderrechtenverdrag met betrekking 

tot het verzekeren van de waardigheid van het kind, het bevorderen van zijn 

zelfstandigheid en het vergemakkelijken van zijn actieve deelname aan het 

gemeenschapsleven. Weet het college hoe veel kinderen in Groningen 

gehandicapt zijn en hoe het staat met de naleving van artikel 23 van het 

kinderrechtenverdrag in Groningen? 

3. Het artikel van het Dagblad van het Noorden stelt dat er naar schatting ruim 

500 kinderen in de Provincie Groningen een ‘jeugd zonder wegwijzers’ 

doormaken. Weet het college hoeveel kinderen in de gemeente Groningen in 

die omstandigheid opgroeien?  Zo ja, om hoeveel kinderen gaat het en wat 

doet het college om deze kinderen te ondersteunen? Zo nee, is het college 

bereid te onderzoeken hoe veel kinderen in de gemeente Groningen in deze 

omstandigheid opgroeien?  

4. De Kinderombudsman wijst in zijn rapport op artikel 27, lid 3 van het 

Kinderrechtenverdrag. De overheid moet op grond van dit artikel passende 

maatregelen treffen om ouders of verzorgers indien nodig materiële bijstand 

en ondersteuning te bieden, vooral wat betreft voeding, kleding en huisvesting. 

Kan het college aangeven hoe hier in Groningen invulling aan gegeven wordt? 

5. De PvdA is tevreden over de inzet van het Integraal Jeugdbeleid in Groningen 

maar maakt zich gelet op de inhoud van het rapport van de Kinderombudsman 

en het artikel in het Dagblad van het Noorden wel degelijk zorgen over de 

kinderen in Groningen. Deelt het college deze zorg van de PvdA? Zo nee, 

waarom niet? Zo ja, op welke wijze stelt het college voor extra aandacht te 

besteden aan kinderen in Groningen? 

 


